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ACTA DE REUNIÓ de Comitè de Seguretat i Salut (Sessió Ordinària) 
Sessió  

 

Data: 16 de desembre de 2021 

Hora d’inici: 11:40 h. 

Hora de finalització: 14:40 h. 

Lloc: Programari Teams.  

Correspon a la reunió del 4t 

trimestre de 2021 

 

 

 Membres que assisteixen: 

Per la part institucional, 

⎯ Vendrell Roca, Josep – President del CSS 

⎯ André Vázquez, Joan Manuel – Cap del SAS 

⎯ Barragán Leiva, Anna – Adm. de Ciències i Biociències 

⎯ Boldú Bochaca, Josep – Cap Unitat de la DAL 

⎯ Escriche Martínez, Luís – Docent àmbit Ciències 

⎯ Fernández de Bobadilla, Manel – Dtor de Seguretat i Vig. 

⎯ Guerrero Rebollo, Fernando – Vicegerent de Persones 

⎯ Navarro Villanueva, M. Carmen – Docent àmbit CCSS 

 

Secretària del CSS,  

⎯ Peregrina Pedrola, Montserrat – Secretària del CSS.  

⎯ Violeta Labrador, Marta – Secretària administrativa 

 

Delegats i delegades de prevenció, 

⎯ Alós García, Esther – Delegada de Prevenció CEPAS-L 

⎯ Morist Yagüe, Ana María – Delegada de Prevenció CEPAS-L 

⎯ Palomo Peiró, M. Jesús – Delegada de Prevenció JPDI-F 

⎯ Pla Soler, Reyes – Delegada de Prevenció JPDI-F 

 

Altres persones que assisteixen, 

⎯ Asensio Sosa, Ernesto – Delegat sindical CCOO 

⎯ Castella Bové, Alícia – Tècnica de l’SP 

⎯ Calero Garnica, Sebastià – Tècnic de Bioseguretat 

⎯ Luque Campillos, Carolina – Tècnica de l’SP 

⎯ Méndez Martínez, Vicente – Tècnic de l’SPA 

⎯ Moric Kinkel, Edin - Metge de l’SPA 

⎯ Pascual Roca, Jordi – Tècnic de l’SP 

⎯ Perallón Sopena, Sergi – Tècnic de l’SP 

⎯ Pino Santiago, Manuel del – Cap de l’SP 

⎯ Utset Badiella, Berta – Tècnica de l’SPA 

 

S’excusen, 

⎯ Martín Pascual, M. Carmen – Delegada de Prevenció JPAS-F 

⎯ Martínez Flores, Iván – Vicegerent de Recerca  

 

No assisteixen, 

⎯ Blanco Romero, Asunción – Delegat de Prevenció JPDI-F 

⎯ Ramos Campos, David - Delegat de prevenció JPAS-F  

Ordre del dia:  

1. Aprovació de les actes de les sessions anteriors (25/03/2021, 28/06/2021, 28/07/2021 i 23/09/2021) 

2. Informe de la presidència 

3. Informe d’accidentalitat del 4t trimestre de 2021  

4. Obres en curs durant del 4t trimestre de 2021  

5. Informe sobre el retorn de taules de planificació de mesures correctores (TPMC)  

6. Planificació de l’Activitat Preventiva 2022 

7. Incorporació de millores al circuit de la CIRCA (acord) 

8. Aprovació de l’adequació del reglament del CSS (acord) 

9. Torn obert de paraules. 

 

Documentació lliurada en format electrònic 

⎯ Actes de 25/03/2021, 28/06/2021, 28/07/2021 i 23/09/2021 

⎯ Accidentalitat 4t trimestre de 2021 

⎯ Relació d’obres en curs 4t trimestre de 2021 
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⎯ Quadre seguiment de retorn de TPMC 

⎯ Planificació de l’Activitat Preventiva 2022 

⎯ Reglament del CSS 

⎯ Circuit de la CIRCA 

⎯ Reglament de la CIRCA 

 

Desenvolupament de la sessió 

1. Aprovació de les actes de sessions anteriors (25/03/2021, 
28/06/2021, 28/07/2021 i 23/09/2021) 

S’aproven per assentiment. 

 
2. Informe de la presidència 
Presideix la sessió el vicerector d’Organització, Josep Vendrell.  

 
Temes generals 
El president informa que s’han iniciat les reunions mensuals del president i 

de la secretària del CSS amb les delegades de prevenció. 
 

S’està treballant des de l’APiA en la proposta tècnica del Protocol d’actuació 
en front pandèmies i brots de malalties transmissibles a la UAB. Una 
vegada enllestida aquesta proposta, i atenent al compromís del president del 

CSS, es proposarà la creació del grup de treball amb la part social i amb la 
de l’AGP per fer-hi les aportacions pertinents. 

 
Respecte la citació a la Inspecció de Treball de 26 de novembre. El comitè 
d’Empresa i les delegades de prevenció i sindicals de les seccions sindical de 

CCOO i UGT van presentar una denúncia el 21 de març per “incompliments 
reiterats de resolucions i instruccions privades de l’acompliment de l’activitat 

preventiva del personal de la UAB”.  
 

L’inspector va emetre diligència on cita novament les parts el dia 25 de febrer 

de 2022 per fer el seguiment de les propostes en relació amb els temes 
objecte de la denúncia interposada, i demana que en el termini d’un mes se 

li faci arribar llistat actualitzat de simulacres fets i pendents, equips 
d’intervenció i formació en matèria d’emergència, i estat d’aplicació i 
seguiment de les avaluacions a la UAB. 

 

Tot seguit la secretària del CSS informa sobre les afectacions de l’atac 
informàtic. De la mateixa manera que a la resta de tota l’organització, hi ha 

hagut aspectes de les funcions i tasques de l’àmbit que s’han vist alterades. 
A banda de la impossibilitat d’accedir al SUMMA, durant setmanes no s’ha 
pogut accedir a la Base de Dades de les actuacions del Servei de Prevenció, i 

tampoc introduir les mesures correctores derivades de les avaluacions fetes. 
En habilitar-se un ordinador com a servidor després d’haver obtingut la còpia 

de l’espai, s’hi ha pogut tornar a accedir. Pel que fa al SAS, no es poden lliurar 
informes dels reconeixements i s’estan registrant en format paper, les visites 
mèdiques de les altres unitats s’estan fent també sense registrar en el 

programa informàtic; es preveu que en breu es normalitzi la situació i es 
restableixi el funcionament, ja que s’està treballant amb l’empresa del 

programari per resoldre-ho.  
 

Festa de la UAB 2021: amb el compromís amb la salut, especialment la 

mental, a la universitat es van desenvolupar la Fira d’entitats i alguns actes 
de Campus SiS a l’eix central, una actuació de castells, un parell de food 
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trucks, i altres actes organitzats pel campus SiS. Des del Servei de Prevenció 
es va participar i assessorar en totes les reunions preparatòries tant a la 

Comissió tècnica com a la Comissió general (revisió constant de la normativa 
COVID-19 i de l’evolució de la pandèmia, establiment i senyalització de les 
mesures COVID-19 i dels  aforaments plantejats en clau pandèmia; revisió i 

senyalització de les mesures d’emergència, dotacions d’extintors, recorreguts 
d’evacuació), així com la comprovació el dia de la jornada que realment es 

complia tot allò assenyalat. Van haver-hi sis atencions mèdiques per 
contusions de participants de les activitats de rugbi i dels castells, i es van 
derivar dues a Parc Tauli. 

  

Està previst per al 2022 fer la licitació del manteniment preventiu de 
quatre lots d’aparells científic tècnics: autoclaus, cabines de seguretat 

biològica, vitrines de gasos i braços extractors i revisió dels sistemes de gasos 
tècnics dels que part dels fons provenen de la Direcció d’Arquitectura i 
Logística i de la Vicegerència de Recerca, així com la publicació de la licitació 

per instal·lar la megafonia d’emergència a l’aulari J d’acord amb la legislació 
vigent. 

 

S’ha informat d’alertes meteorològiques el 19 de novembre, per pluja i vent 
i el 9 de desembre, per vent. 

 

S’ha participat en una CTA (codificació 5155) a partir de la sol·licitud 
d’activació del Protocol per prevenir i actuar contra l’assetjament sexual, 
l’assetjament per raó de sexe, orientació sexual, identitat de gènere o 

expressió de gènere i la violència masclista. Es va determinar, un cop feta la 
investigació, que no hi havia indicis d’assetjament. No es va activar CIRCA 

perquè les persones implicades no eren personal laboral. 
 

S’ha reprès la convocatòria de concurs públic d’una plaça de tècnic/a de 
prevenció de riscos que va quedar vacant al juliol.  
 

Pel que fa al procés d’anàlisi de la plantilla de l’Àrea de Prevenció i Assistència, 
a les sessions d’RLT d’1 de desembre i de 15 de desembre es va aprovar 

l’estructura i les requalificacions d’algunes places. 

 
COVID-19:  

El president informa que el 2 de desembre, es va aprovar l’actualització del 

23 de novembre del Pla Sectorial d’Universitats pel PROCICAT, i la darrera 
resolució de la Generalitat de Catalunya, la SLT/3652/2021 de 7 de 
desembre. S’està actualitzant el Pla de Contingència i el Protocol 

d’Organització de la UAB pel curs 2021-2022.   

 

La UAB va col·laborar amb la campanya de vacunació del departament de 

Salut de la Generalitat, el setembre passat. L’evolució de les dades de 
vacunació fetes van fer alterar la programació inicial, escurçant els dies i fent 
alguna modificació de l’horari. Les dades totals van ser de 1.212 vaccinacions 

entre el 8 de setembre i el 7 d'octubre.  

 

La secretària introdueix els informes d’aptitud sobre vulnerabilitat (des dels 

inicis fins al 07/12/2021): 
Número de treballadors/res amb informes realitzats: 1258 
Número d'aptituds total: 1624  

Número d'aptes amb restriccions vigents: 155  
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Notificacions totals COVID-19 a partir del 9 de juliol  2020 fins al 10 de 

desembre 2021 (*dades del darrer trimestre octubre-desembre 2021) 

 

 COVID + 
Contacte/No 

COVID 

Total 

Vinculacions 

Total 

atencions 

Estudiants 1110 + 133* 2475 + 229* 3585 + 362* 3947 

PAS 101 + 12* 306 + 53* 407 + 65* 472 

PDI 64 + 15* 151 + 10* 215+ 25* 240 

Total 

Vinculacions 
1435 3224 4659  

 

El cap del Servei Assistencial de Salut, Joan Manel André, explica l’evolució 
de les dades:  
 

Vista l’evolució de la pandèmia d’aquestes darreres setmanes, s’informa que 
s’ampliarà de nou el contracte amb EGARSAT per prorrogar l’estada de la 

doctora Jou per fer la gestió de casos de la COVID-19 fins al 30 de juny de 
2022. 
 

S’han reprès les analítiques, la visita mèdica presencial, es mantenen els 
electrocardiogrames i les proves de la vista, però les audiometries i les 

espirometries es fan a criteri mèdic, si és el cas. Tot plegat en funció de 
l’evolució de la situació de la pandèmia i les consignes del PROCICAT. L’atac 
informàtic, amb la conseqüent afectació a l’aplicació del programa de gestió 

al SAS, ha alterat la previsió del ritme de la represa al gener de 2022, que es 
preveia igual al del 2018. 

 

Despeses COVID-19 

No tenim disponibles les dades amb l’actualització de les despeses per al 
darrer trimestre de l’any, ja que l’atac informàtic ha deixat el SUMMA 

inoperatiu. Tot i així, tenim dades que hem adquirit 250 tests d’antígens per 
un import de 1.125 €, 1.000 mascaretes FFP2, per un import de 300 €, apart 
dels 30.600 € de la pròrroga de la contractació de la Dra. Jou. 

 
S’obre un torn de preguntes. 

 
La part social demana si s’han perdut dades i se li respon que no. 
 

També demana sobre la situació de les persones del departament de Química 
afectades per la COVID-19 si se sap que alguna estigui greu. L’administradora 

de Ciències i Biociències respon que no va ser en l’entorn laboral el contagi si 
no en un dinar fora de la UAB. Fins ara no es coneix cap cas greu. 
 

Jordi Pascual en nom de tot el personal tècnic del servei de prevenció es 
disculpa perquè potser no és el fòrum però ja que se n’ha parlat de la plantilla 

vol expressar la disconformitat dels quatre tècnics  amb el complement que 
no té reconeguda la responsabilitat penal. Consideren doncs, que un cop 
presa aquesta decisió per part de la UAB, no incorreran en aquest tipus de 

responsabilitat i per tant que no signaran cap informe tècnic que és el que fa 
que la tinguin. 
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El vicerector d’Organització li respon que, per suposat, aquest és també el 
fòrum de debat per aquestes consideracions. Es dona per assabentat i vol 

que sàpiguen que no són insensibles a aquesta situació i què personalment 
creu que és un tema que s’ha de considerar i que es treballarà en un futur 
proper. Hi ha la preocupació i la sensibilitat. 

 
Les delegades de prevenció donen el seu suport al personal tècnic i que s’ha 

de donar resposta quan més aviat millor. 
 
La part sindical demana si està previst fer una nova tanda de cribratge de la 

COVID vista la tendència a l’alça actual. El vicerector recull el suggeriment de 
cara a la tornada del Nadal. 

 
3. Informe d’accidentalitat del 4t trimestre de 2021  
Jordi Pascual, tècnic del Servei de Prevenció presenta l’accidentalitat en 

termes estadístics.  
 

Respecte al accidents s’investiguen els que han causat baixa dintre el campus 
i aquells que a criteri tècnic siguin d’interès preventiu. 
 

La part social afirma que en la majoria d’accidents psicosocials, les causes 
són majoritàriament organitzatives i de relacions personals.  

 
Demanen també que se les avisi quan es fa una investigació d’accident també 
en bé de la transparència. 

 
Jordi Pascual, diu que tradicionalment hi havia un clientelisme que pervertia 

l’interès general i que és adient que assisteixi només una persona.  
 

S’enviarà un correu dient tipologia i la persona delegada de prevenció que 
vulgui anar podrà anar-hi. En base als arguments anteriors s’insisteix en que 
fora bo designar sempre la mateixa persona, proposta a la qual les delegades 

de prevenció responen dient que l’assignació s’hauria de repartir en funció de 
les seves disponibilitats, amb el compromís explícit d’evitar comportaments 

clientelars que, per altra banda, declaren no haver tingut mai la intenció de 
seguir. 
 

4. Obres en curs durant el 4t trimestre de 2021 
Josep Boldú, cap de la Unitat Tècnica d’Arquitectura i Urbanisme, informa de 

les 45 obres en execució. Vinculades a prevenció n’hi ha 14 (3 a accessibilitat, 
5 a prevenció de riscos laborals i 6 d’estalvi i eficiència energètica).  
 

La part social demana com es planifiquen  les obres. Josep Boldú respon que 
és el PIU el que marca la prioritat. Les necessitats de prevenció que es 

generen durant l’any es van distribuint en funció de les aportacions o la 
disponibilitat pressupostària tant centralitzada com dels peticionaris. 
 

La part social demana per la porta de l’auditori de Lletres perquè és un tema 
gravíssim i per un laboratori de l’IBB. Josep Boldú respon que es deu haver 

tramitat a través de manteniment i que demanarà informació.  
 
Jordi Pascual, referent a l’IBB demana prioritzar el projecte global del vial de 

l’IBB perquè hi ha hagut diversos accidents. Josep Boldú ho ha plantejat a la 
vicerectora corresponent. 
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Referent a l’IGOP del carrer Urrutia, és un espai de lloguer i s’han fet 
actuacions prèvies a demanar la llicència d’activitats i la medi ambiental. 

Manuel del Pino respon que el director de la DAiL ha demanat el protocol 
d’emergències i estan en contacte. 
 

5. Informe sobre el retorn de taules de planificació de mesures 
correctores (TPMC) 

Manuel del Pino, cap del Servei de Prevenció, informa de l’estat de la qüestió.  
 
Del 2020 només manca una pel que estem al 97,62% que correspon al 

Cbateg. Del 2021, de les 78 total estem al 56,41%. 
 

L’atac informàtic i el fet que siguin les actuacions molt recents ha ocasionat 
que no s’hagin reclamat. 
 

La part social demana com s’ha de fer perquè tota la taula estigui retornada 
emplenada en la totalitat. Demanen que hagi un procediment perquè no 

queden mesures per gestionar. El president pren nota. 
 
 

6. Planificació de l’Activitat Preventiva 2022 
Manuel del Pino, cap del Servei de Prevenció, informa de la proposta.  

 
La part social reclama resposta a les consideracions fetes del PNT de 
maternitat i si és cert que està aprovat, demanen el document. La cap de 

l’Àrea informa que estava publicat a la intranet i que no és conscient que no 
hi hagi resposta. S’enviarà la resposta en breu. 

 
Respecte a la formació, la part social demanen ser incloses en la formació en 

salut mental que fan els EPA. El Cap del Servei Assistencial de Salut informa 
que fins ara estava prioritzat per EPA i personal del servei de seguretat i 
vigilància i que properament s’obrirà a la resta de personal. 

 
També demanen com està l’ampliació del Servei de Psicologia. Respon també 

el Cap del SAS que actualment s’està treballant i recollint l’ampliació 
d’aquesta especialitat  en la proposta del nou contracte d’atenció sanitària al 
SAS. 

 
La part social demana com està el tema de la formació inicial de tots els 

treballadors. Manuel del Pino informa que s’ha detectat que abans quan algú 
començava a treballar se’l convocava i ara no se’n fa. El vicegerent respon 
que es volen fer accions per tal d’obligar al personal a que el faci i veure com 

es coordina per a contractacions noves. 
 

Josep Boldú informa que el 22 de desembre tot el personal de la DAiL haurà 
fet el curs de tècnic bàsic en obres i agraeix el suport de l’Àrea de Prevenció 
i Assistència. 

 
S’informa favorablement. 

 
7. Informar de la revisió del circuit de la CIRCA (acord) 
En el circuit de la CIRCA habitual hi havia algun “buit” que cal resoldre.  Es 

demana el vistiplau per poder emplenar aquests buits amb la perspectiva que 
es gestionarà amb Gabinet Jurídic l’assessorament per incorporar qüestions 

legals derivades d’un document elaborat per Carolina Gala i un altre elaborat 
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per Luís Benavente. S’incorporaran els suggeriments de la part social i es 
tornarà a passar el circuit gràfic. Les delegades de prevenció són contràries 

a fer uns nomenaments tancats. La cap de l’Àrea planteja que hi hagi titulars 
i suplents perquè així ho contempla el reglament. 
Respecte al document, el president informa que es farà l’ampliació tècnica 

que pertoqui, es passarà a consulta dels membres del CSS i després es 
passarà a Gabinet Jurídic. 

 
S’insisteix en el procediment de gestió de conflictes interpersonals PAS-PDI i 
PDI-PDI per part dels agents socials. El president demana disculpes perquè 

ja fa molts mesos que es va adquirir el compromís i no s’ha fet. 
 

8. Aprovació de l’adequació del reglament del CSS (acord) 
És una adequació bàsica a l’actualitat. La part social no vol que el Cap del 
Servei Assistencial de Salut deixi de ser membre, en ser un referent per a la 

vigilància de la salut dels treballadors. El president respon que s’incorreria en 
una irregularitat si en formés part com a membre en poder haver de prendre 

partit en debats que són de la seva competència però que,  per suposat, 
reconeixent la vàlua i necessitat de les seves aportacions, sempre assistirà 
com a expert. S’aprova per 6 vots a favor i 4 en contra. Es passarà pel Servei 

de Llengües pel tema del llenguatge inclusió i després al Gabinet Jurídic per 
a la seva revisió.  

 
 
9. Torn obert de paraules 

La part social demana el tema de les actes públiques. El president respon que 
s’ha demanat assessorament jurídic i que es donarà resposta. La part social 

demana informació sobre el Comitè de Bioseguretat. El secretari del comitè 
de bioseguretat respon que és un comitè tècnic on s’avaluen projectes. La 

part social demana que la manipulació d’animals estigui inclosa dintre 
l’activitat formativa en la planificació de l’activitat preventiva. El president 
recull la petició i demana que consti en acta.  

 
El president es congratula del clima participatiu i agradable de la reunió i 

demana tothom que sigui prudent enfront la COVID-19. 
 
 

Acords 
⎯ S’enviarà correu a les delegades de prevenció en els casos d’accident, en 

els termes acordats i s’avaluarà designar sempre la mateixa delegada. 
⎯ Donar resposta per part de la DAiL a la porta d’emergències de l’auditori 

de Lletres i del laboratori de l’IBB. 

⎯ Establir un procediment perquè les TPMC estiguin emplenades en la seva 
totalitat. 

⎯ Enviar el PNT de maternitat a totes les membres (fet el 16/12/2021) 
⎯ Tornar a demanar incloure les delegades de prevenció en la formació de 

salut mental. 

⎯ Incloure en el diagrama del procés CIRCA els suggeriments demanats. 
⎯ Avaluar la conveniència de fer formació en manipulació d’animals dirigida 

a les persones que hi treballin. 
⎯ Donar resposta al fet que les actes siguin públiques. 
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S’aixeca la sessió a les 14:35 hores, de la qual, jo, com a secretaria, estenc 
aquesta acta.  

La secretària     Vist i plau 

       El President  
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